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Protokół Nr XXV/2017 
  Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego 

2 marca 2017 roku 
Rozpoczęcie: godz. 09.00. 
Zakończenie: godz. 11.05 
Miejsce: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu 
Radni obecni na posiedzeniu Rady zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. Nr 1 do 
protokołu. 
Obrady XXV Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego Józef Piksa i powitał Radnych oraz zaproszonych gości (lista gości stanowi 
zał. Nr 2 do protokołu). Następnie na podstawie listy obecności (15 radnych obecnych) 
stwierdził quorum niezbędne do podejmowania uchwał.  
Zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad (zaproszenie na posiedzenie Rady 
wraz z proponowanym porządkiem obrad stanowi zał. Nr 3 do protokołu). 
Uwag nie zgłoszono.  Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał 
pod głosowanie przyjęcie proponowanego porządku obrad wraz ze zmianami. 
W wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (15 radnych obecnych), Rada 
przyjęła porządek obrad w następującym brzmieniu: 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji.  
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Powiatu.  
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu pomiędzy 

Sesjami.  
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rozwiązania 

Zespołu Placówek Resocjalizacyjnych w Walimiu, przy ul. Nowa Kolonia 9. 
6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie w sprawie 

likwidacji Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Walimiu oraz szkół 
wchodzących w jego skład. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji 
Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Szczawnie-Zdroju, przy ul. Kolejowej 
2. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie projektu 
dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju 
szkolnego oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych.  

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXIV/10/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 20 stycznia 2017 
roku w sprawie trybu  udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 
szkół i placówek oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystania.  

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku 
w sprawie udzielania dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe 
Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej”.  

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie 
zaliczkowego uruchomienia środków finansowych z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku. 
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12. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia 
zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej Miastu Wałbrzych. 

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wspólnej 
realizacji i finansowania z Gminą Walim budowy chodników przy drodze powiatowej 
nr 3375D – ul. Długa w Walimiu i drodze powiatowej nr 2882 D – ul. Sienkiewicza w 
Dziećmorowicach.  

14. Informacja Zarządu Powiatu dotycząca efektów współpracy Powiatu Wałbrzyskiego 
ze Stowarzyszeniem Lokalna Grupa Działania „Kwiat Lnu” oraz „Lokalna 
Organizacja Turystyczna”. 

15. Sprawozdanie Starosty Wałbrzyskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku Publicznego za 2016 rok.  

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

W okresie miedzy sesjami wpłynęło jedno zapytanie złożone przez radnego Jarosława 
Buzarewicza.   

17. Wnioski i oświadczenia radnych. 

18. Zakończenie obrad Sesji Rady Powiatu. 

Ad 1 
Zrealizowano. 
 
Ad 2 
Zrealizowano. 
 
Ad 3 
Protokół został przyjęty w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się                 
(15 radnych obecnych). 
 
Ad 4 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura przedstawił Sprawozdanie z prac Zarządu między 
sesjami (stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję. 
Radny Kamil Orpel zapytał na jakim etapie jest rozpatrywanie wniosku Gminy Jedlina-
Zdrój w temacie podpisania porozumienia celem dofinansowania inwestycji budowy wieży 
widokowej. Przypomniał, ze aktualnie gmina przygotowuje się do ogłoszenia przetargu, a 
ponadto  posiada już komplet dokumentów, w tym pozwolenie na budowę.  
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura odpowiedział, że obecnie trwa analizowanie 
przedstawionych dokumentów, dodając, że zarządowi powiatu również zależny, aby ta 
inwestycja została zrealizowana na terenie powiecie wałbrzyskim. 
Więcej uwag nie zgłoszono. Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację (15 radnych 
obecnych). 
 
Ad 5 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz  
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie rozwiązania Zespołu 
Placówek Resocjalizacyjnych w Walimiu, przy ul. Nowa Kolonia 9. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rozwiązania Zespołu Placówek 
Resocjalizacyjnych w Walimiu, przy ul. Nowa Kolonia 9 
Uchwała Nr XXV/15/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rozwiązania Zespołu 
Placówek Resocjalizacyjnych w Walimiu, przy ul. Nowa Kolonia 9 została podjęta w wyniku 
głosowania: 14 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych. (uchwała 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu).  
 
Ad 6 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz  
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie  likwidacji 
Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Walimiu oraz szkół wchodzących w jego skład. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie  likwidacji Młodzieżowego 
Ośrodka Wychowawczego w Walimiu oraz szkół wchodzących w jego skład. 
 
Uchwała Nr XXV/16/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie  likwidacji 
Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Walimiu oraz szkół wchodzących w jego skład  
została podjęta w wyniku głosowania: 14 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali 
obecnych 15 radnych (uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  
 
Ad 7 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz  
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Szczawnie-Zdroju. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie likwidacji Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Szczawnie-Zdroju. 
 
Uchwała Nr XXV/17/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Szczawnie-Zdroju została podjęta w wyniku 
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głosowania: 14 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (uchwała 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
 
Ad 8 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz  
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie projektu dostosowania 
sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia 
sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia sieci szkół 
ponadpodstawowych i specjalnych. 
Uchwała Nr XXV/18/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie projektu dostosowania 
sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia 
sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych została podjęta w wyniku głosowania: 14 za,              
0 przeciw, 1 wstrzymujący się na sali obecnych 15 radnych (uchwała stanowi załącznik nr 8 
do protokołu).  
 
Ad 9 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz 
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie  zmiany uchwały Nr 
XXIV/10/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 20 stycznia 2017 roku w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek oraz trybu i 
zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie  zmiany uchwały Nr 
XXIV/10/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 20 stycznia 2017 roku w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek oraz trybu i 
zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 
 
Uchwała Nr XXV/19/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie  zmiany uchwały Nr 
XXIV/10/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 20 stycznia 2017 roku w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek oraz trybu 
i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania została podjęta w wyniku 
głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (uchwała 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu).  
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Ad 10 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz 
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie 
udzielania dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe 
Ziemi Wałbrzyskiej”. Powiatowe Zrzeszenie „Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi 
Wałbrzyskiej” pismem z dnia 23 stycznia 2017 roku zwróciło się z prośbą o zmianę zadań, na 
które zostanie wykorzystana dotacja udzielona przez Powiat Wałbrzyski.    
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały                                
Nr XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie 
udzielania dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe 
Ziemi Wałbrzyskiej”. 
 
Uchwała Nr XXV/20/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie 
udzielania dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły 
Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej” została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (uchwała stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu).  
 
Ad 11 
p.o. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałbrzychu Wioleta 
Kostiańczuk - Tulikowska  przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie zaliczkowego uruchomienia środków finansowych z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku. Zgodnie z art. 35a ust. 3 ustawy z dnia 
27 sierpnia 1997 roku o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu osób 
niepełnosprawnych (tj. Dz. U. z 2016r., poz. 2046 ze zm.) – Rada Powiatu w formie uchwały 
określa zadania, na które przeznacza środki finansowe PFRON, które zostają przekazane 
przez Prezesa Zarządu PFRON. 
Zgodnie z § 7 ust. 2 rozporządzenia w sprawie algorytmu przekazania środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych samorządom wojewódzkim i powiatowym 
(Dz. U. z 2003 r. Nr 88, poz. 808 ze zm.), Powiat Wałbrzyski wystąpi do Funduszu o zaliczkę 
na realizację zadania dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 
ortopedyczne oraz środki pomocnicze na kwotę 50 000 zł. Pozyskana kwota nie może być 
jednak wydatkowana przed ustaleniem planu finansowego, dlatego występuje potrzeba 
zaliczkowego uruchomienia środków finansowych. Konieczność zaliczkowania środków 
uwarunkowana jest dużymi potrzebami niepełnosprawnych mieszkańców Powiatu 
Wałbrzyskiego, którzy z początkiem roku oczekują na zakup niezbędnych przedmiotów 
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ortopedycznych i środków pomocniczych, które powinny być rozpatrzone w pierwszej 
kolejności. W/w kwota umożliwi bieżące finansowanie potrzeb osób niepełnosprawnych w 
zaopatrzeniu w niezbędne w codziennym życiu przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze 
tj. zakup aparatów do bezdechu, cewników, gorsetu korekcyjnego, obuwia ortopedycznego, 
ortez, pieluchomajtek, protez modularnych, soczewek okularowych, urządzenia 
multifunkcyjnego, worków stomijnych. Do dnia 06 lutego 2017 r. zostało złożonych na 
dofinansowanie w/w zadania 125 wniosków na łączną kwotę 148 692,60 zł, z czego aż 52 
wnioski na aparaty słuchowe na kwotę 94 917,00 zł, natomiast na zakup w/w przedmiotów 
złożono 73 wnioski na kwotę 53 775,60 zł. Z uwagi na brak wystarczających środków                      
z kwoty otrzymanej zaliczkowo nie będą mogły być finansowane zakupy aparatów 
słuchowych. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  przedstawił pozytywną opinię 
komisji do przedstawionego projektu uchwały. Następnie poprosił o przedstawienie opinii  
Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zaliczkowego uruchomienia 
środków finansowych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych                   
w 2017 roku. 
 
Uchwała Nr XXV/21/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zaliczkowego 
uruchomienia środków finansowych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2017 roku została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw,                
0 wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (uchwała stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu).  
 
Ad 12 
p.o. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałbrzychu Wioleta 
Kostiańczuk - Tulikowska  przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego  w 
sprawie powierzenia zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej Miastu Wałbrzych.            
W związku z dokonaną przez Miasto Wałbrzych reorganizacją placówek pomocy społecznej 
nastąpiło rozdzielenie zadań z zakresu pomocy społecznej. Zadania Ośrodka Interwencji 
Kryzysowej funkcjonującego dotychczas w ramach Specjalistycznego Ośrodka Wsparcia i 
Interwencji Kryzysowej w Wałbrzychu od dnia 1 stycznia 2017 roku są realizowane przez 
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Wałbrzychu. Zgodnie z art. 19 pkt 12 ustawy o 
pomocy społecznej do zadań własnych powiatu należy prowadzenie ośrodków interwencji 
kryzysowej. Powiat nie dysponuje własną placówką świadczącą usługi w zakresie interwencji 
kryzysowej w związku z powyższym koniecznym jest zapewnienie osobom z terenu powiatu 
Wałbrzyskiego możliwości korzystania z pomocy w zakresie interwencji kryzysowej. Miasto 
Wałbrzych dysponując odpowiednim ośrodkiem, warunkami lokalowymi, kadrowymi  
wyraża chęć świadczenia usług w zakresie interwencji kryzysowej dla mieszkańców Powiatu 



str. 7 
 

Wałbrzyskiego. Dlatego zasadnym jest powierzenie Miastu Wałbrzych  realizację tego 
zadania.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  przedstawił pozytywną opinię 
komisji do przedstawionego projektu uchwały. Następnie poprosił o przedstawienie opinii  
Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie powierzenia zadania publicznego 
z zakresu pomocy społecznej Miastu Wałbrzych. 
 
Uchwała Nr XXV/22/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia zadania 
publicznego z zakresu pomocy społecznej Miastu Wałbrzych została podjęta w wyniku 
głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (uchwała 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu).  
 
Ad 13 
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony  Środowiska Andrzej Sokołowski   
przedstawiła projekt  uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wspólnej realizacji i 
finansowania z Gminą Walim budowy chodników przy drodze powiatowej  nr 3375D –                 
ul. Długa w Walimiu i drodze powiatowej nr 2882 D – ul. Sienkiewicza w Dziećmorowicach. 
Gmina Walim zadeklarowała chęć wspólnej realizacji z Powiatem Wałbrzyskim  zadania 
polegającego na budowie chodników przy drodze powiatowej nr 3375 D – ul. Długa                      
w Walimiu i drodze powiatowej nr 2882 D – ul. Sienkiewicza w Dziećmorowicach.             
Warunkiem wspólnej realizacji zadania i udzielenia przez Powiat dotacji w kwocie 20 000  zł 
jest wybudowanie przez Gminę chodnika  o powierzchni min. 400 m². 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  przedstawił pozytywną opinię 
komisji do przedstawionego projektu uchwały. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie wspólnej realizacji i 
finansowania z Gminą Walim budowy chodników przy drodze powiatowej  nr 3375D –                 
ul. Długa w Walimiu i drodze powiatowej nr 2882 D – ul. Sienkiewicza w Dziećmorowicach. 
 
Uchwała Nr XXV/23/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wspólnej realizacji                     
i finansowania z Gminą Walim budowy chodników przy drodze powiatowej nr 3375D –                 
ul. Długa w Walimiu i drodze powiatowej nr 2882 D – ul. Sienkiewicza                                         
w Dziećmorowicach została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw,                                   
0 wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (uchwała stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu).  
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Ad 14 
Informacja Zarządu Powiatu dotycząca efektów współpracy Powiatu Wałbrzyskiego ze 
Stowarzyszeniem Lokalna Grupa Działania „Kwiat Lnu” oraz „Lokalna Organizacja 
Turystyczna” - materiał stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
Radna Ewa Woźniak zapytała o efekty współpracy, zarzucając, że przygotowany materiał 
jest nieczytelny i nie zawiera kluczowych informacji. 
Radny Kamil Orpel  powiedział, że istotną kwestią dla radnych jest to, czy na terenie gmin, 
na którym działa LGD, powiat współuczestniczy w planowanych projektach oraz jakie to są 
projekty. Dodał, że informacja, którą zarząd przedstawił powinna także zawierać dane 
dotyczące podjętych ustaleń, zrealizowanego już zakresu działań lub zadań, wynikającego z 
podjętej współpracy oraz zakres planowanych do realizacji działań. Następnie poprosił                   
o krótką relację z wykazanych w informacji  spotkań.  
Radny Jarosław Buzarewicz powiedział, że radnym zależy na poznaniu efektów ww. 
współpracy, a przedstawiony dokument tego nie pokazuje.  
Radny Andrzej Lipi ński dodał, że powiat wydatkuje środki na składki członkowskie i 
dlatego oczekiwałby, aby Mirosław Potapowicz, który uczestniczył w spotkaniach z tymi 
organizacjami powie coś więcej w przedmiotowym temacie. Zapytał jakie konkretne ustalenia 
zapadały na wskazanych spotkaniach, np. w kwestiach promocji lub pozyskiwania środków 
finansowych. 
Według Członka Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosława Potapowicza podniesione 
zarzuty opozycji są bezpodstawne. Dodał, że to, co zostało przygotowane jest wystarczające               
i wyjaśnia podejmowane działania i efekty współpracy. Następnie zwrócił się do radnych, aby 
zapoznali się z treścią statutów przedmiotowych organizacji.  Zapewnił jednocześnie, że 
przedstawiona informacja została rozszerzona i przedstawiona radnym na piśmie.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa podkreślił, że o efektach na 
razie zbyt wiele nie można powiedzieć, bowiem w Kwiecie Lnu konkursy do projektów 
dopiero ruszają, będzie można składać wnioski i starać się o dofinansowanie i o efektach 
będzie można mówić za kilka miesięcy.  Zasugerował, aby na posiedzenie zarządu powiatu 
zaprosić przedstawicieli obydwu organizacji, a następnie szczegółowo przedstawić temat 
radnym podczas sesji rady powiatu.  
Radny Leonard Górski zawnioskował, aby Informację Zarządu Powiatu dotyczącą efektów 
współpracy Powiatu Wałbrzyskiego ze Stowarzyszeniem Lokalna Grupa Działania „Kwiat 
Lnu” oraz „Lokalna Organizacja Turystyczna” zdjąć z bieżącego porządku obrad sesji rady i 
powrócić do niego po uzupełnieniu przedstawionego radnym materiału 
Radny Marek Tarnacki  opuścił salę obrad (14 radych obecnych).  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał ww. wniosek pod 
głosownie. 
W wyniku głosowania 6 za, 7 przeciw, 1 wstrzymujący się (14 radnych obecnych).  
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Ad 15 
Inspektor na Stanowisku ds. Zarządzania Kryzysowego Sebastian Lewandowski 
przedstawił sprawozdanie Starosty Wałbrzyskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku Publicznego za 2016 rok (sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 
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Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję. 
Radny Marek Tarnacki wrócił na salę obrad (15 radnych obecnych). 
Uwag nie zgłoszono. 
Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację (15 radnych obecnych). 
 
Ad 16 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poinformował, że w okresie 
między sesjami 1 zapytanie złożył radny Jarosław Buzarewicz. Następnie otworzył dyskusję. 
Radna Grażyna Owczarek podziękowała staroście wałbrzyskiemu za zorganizowane 
spotkanie z Prezesem Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, Maciejem Badorą, które 
odbyło się 27 lutego 2017r. Zapytała następnie o stan prawny i utrzymanie drogi nr 380 (od 
Unisławia Śląskiego do Głuszycy).  
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony  Środowiska Andrzej Sokołowski 
wyjaśnił, że ww. droga nadal jest w zarządzie powiatu wałbrzyskiego. Wspomniał, że nadal 
kierowane są odwołania od pierwotnej uchwały, na podstawie której powiat stał się zarządca 
drogi.  Dodał, że prowadzone są na niej na bieżąco naprawy cząstkowe.  
Radny Andrzej Lipi ński zapytał na jakim etapie jest kwestia uzyskania warunkowego 
pozwolenia na  użytkowanie drogi na skrzyżowaniu w Czarnym Borze. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski odpowiedział ze procedury 
w omawianej kwestii nadal trwają. Dodał, że po sporządzeniu protokołu zdawczo-
odbiorczego ww. drogi, powiat – jako strona postępowania, będzie wnosić do niego uwagi. 
Projekt przedłożony przez wójta gminy Czarny Bór, który stanowił integralną część 
porozumienia w zakresie finansowania, nie został zrealizowany w ramach robót 
budowlanych, które zostały wykonane na tej drodze.    
Radny Jarosław Buzarewicz skierował do wicestarosty prośbę, aby poinformować radnych 
o planowanym terminie spotkania w Czarnym Borze. Nawiązał następnie do korespondencji 
pomiędzy Zarządem Powiatu Wałbrzyskiego a  Marszałkiem Województwa Dolnośląskiego. 
Marszałek Województwa Dolnośląskiego zaplanował wizję lokalną na terenie kopalni 
melafiru w Czarnym Borze. Zapytał następnie czy termin przeprowadzenia wizji jest już 
znany, przypominając jednocześnie, że wizja miała się odbyć w pierwszym kwartale                   
2017 roku. Zapowiedział, że chciałby uczestniczyć w planowanej wizji lokalnej oraz w 
ewentualnym spotkaniu z przedstawicielami kopalni Melafir.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powiedział, że termin nie 
jest jeszcze znany. Kłopot jest jeszcze z odprowadzaniem wód powierzchniowych z kopalni 
na nową drogę.   
Radna Ewa Wożniak wyraziła zastrzeżenia co do funkcjonowania Zespołu Szkół im. Marii 
Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju. Zapytała kiedy wreszcie zacznie być wcielany w 
życie plan naprawczy tej szkoły. Dodała, że opinie o szkole są bardzo negatywne, a dla 
radnych  bolesne. Według radnej, szkoła od lat była źle zarządzana. Dodała przy tym, że 
efektów pracy obecnego dyrektora również nie widać, choć zapowiadał wprowadzenie 
efektywnego planu naprawczego. Radna zasugerowała również zwrócenie się do kuratorium 
oświaty o przeprowadzenie w szkole  ewaluacji zarządzania placówką.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powiedział, że współpraca 
zarządu powiatu z dyrektorem szczawieńskiej szkoły nie układa się dobrze. 
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Przyznał, że placówka jest źle zarządzana i dlatego potrzebne będą zmiany na stanowisku 
dyrektora. Przypomniał, że projekty na dofinansowanie szkoły są, ale przy obecnej kadrze 
kierowniczej, to duże ryzyko ubiegać się o środki zewnętrzne. Zapewnił przy tym, że 
komputery w szkole będę nie tylko nowoczesne, ale także praktyczne.  
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Dorota Piotrzkowska powiedziała, że nie 
wskazując opinii konkretnych osób, przekazywane ogólne stwierdzenia o źle zarządzanej 
szkole są daleko krzywdzące.   
Radny Andrzej Lipi ński nawiązał do stwierdzeń użytych w protokole posiedzenia zarządu, 
wyrażając jednocześnie opinię, że nie godzi się używać kolokwialnych określeń w oficjalnym 
dokumencie.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że użył 
adekwatnego określenia do sytuacji, która miała miejsce, a następnie zawnioskował o 
zaprotokołowanie użytych sformułowań. Nadmienił, że zanotowane słowa w protokole 
wynikały z kontekstu rozmowy z dyrektorem Zespołu Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie                 
w Szczawnie-Zdroju. 
 
Ad 17 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poinformował, że w okresie 
między sesjami wpłynęły 3 wnioski od radnych: 1 – Grzegorz Walczak, 1- Grażyna 
Owczarek, 1- Klub Radnych Ziemi Wałbrzyskiej.  Poprosił o zgłaszanie się kandydatów do 
Zespołu ds. wyboru projektów zgłoszonych w ramach drugiej edycji budżetu 
partycypacyjnego powiatu wałbrzyskiego na rok 2017. Następnie otworzył dyskusję. 
Radni: Jarosław Buzarewicz oraz Leonard Górski wyrazili wolę przystąpienia do ww. 
zespołu.  
Radny Andrzej Lipi ński w imieniu własnym oraz rady gminy Mieroszów podziękował 
staroście wałbrzyskiemu za podjęte działania, które uniemożliwiły wył ączenie energii 
elektrycznej w Golińsku. Zapytał jednocześnie, czy Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka             
z o.o. uregulowała należności w stosunku do firmy Tauron. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura odpowiedział, że z powziętej przez niego wiedzy 
wynika, że gminna spółka dotąd nie uregulowała należności.  
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Wałbrzyskiego Grażyna Owczarek, w imieniu 
Dyrektora Centrum Kultury Miejskiej Biblioteki Publicznej, Moniki Rejman,  wręczyła 
Staroście Wałbrzyskiemu Jackowi Cichurze podziękowania za objęcie patronatem 
honorowym oraz za ufundowanie nagród dla uczestników V. Dyktanda Miejskiego                   
w Głuszycy.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa odczytał wniosek Klubu 
Radnych Ziemi Wałbrzyskiej z dnia 2 marca 2017 roku, w którym to przedstawiciele klubu 
zwracają się z prośbą o każdorazowe nagrywanie posiedzeń komisji rewizyjnej (treść wniosku 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu). Przewodniczący poinformował ponadto, że 3 marca br. 
w Teatrze Zdrojowym w Szczawnie-Zdroju odbędzie się koncert z okazji Narodowego Dnia 
Pamięci Żołnierzy Wyklętych „Inka, Zachowałam się jak trzeba”. Dodał, że 8 marca br. o 
godz. 18.00 z okazji Dnia Kobiet, w Pałacu Jedlinka w Jedlinie-Zdroju odbędzie się koncert 
pt. „Baby, ach te baby”, na który zarząd powiatu serdecznie zaprosił wszystkie panie oraz 
osoby towarzyszące.  
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Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor zwrócił się do radnego 
Jarosława Buzarewicza z następującymi pytaniami: czy prawdą jest, że pan Jarosław 
Buzarewicz zasiada w radzie nadzorczej Karkonoskiej Agencji Rozwoju Regionalnego S.A. 
oraz czy podczas tego okresu pracowała w tej samej radzie nadzorczej żona Pana Jarosława 
Buzarewicza. 
Radny Jarosław Buzarewicz odpowiedział, że był członkiem ww. rady nadzorczej, dodając, 
że wcześniej pracował w radzie nadzorczej Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w 
Kamiennej Górze.  Powiedział, że jego żona we wskazanym okresie nie pracowała w tej 
samej radzie nadzorczej. 
Radny Kamil Orpel  wyraził oburzenie formą i celowością pytań zadawanych przez Członka 
Zarządu Powiatu Stanisława Janora. Poprosił o wskazanie intencji przepytywania radnego                   
z tzw. opozycji o jego sytuację zawodową.  
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor wyjaśnił, że jego pytania 
wynikają z rozpowszechniania informacji na temat radnego, które najprawdopodobniej mogą 
być nieprawdziwe. Radny chciał więc posiadać rzetelną wiedzę w tym zakresie. Na koniec 
swojej wypowiedzi, Pan Stanisław Janor  wyjaśnił również, że jego pytanie miało dotyczyć 
ewentualnej współpracy żony pana Jarosława Buzarewicza z ww. radą nadzorczą, co mogłoby 
wiązać się z pojęciem nepotyzmu, który podczas minionych obrad radni tzw. opozycji 
sugerowali Panu Stanisławowi Janorowi. 
Radny Kamil Orpel  wyjaśnił czym jest nepotyzm i jakie są jego postaci. Zwrócił następnie  
uwagę, że od początku bieżącej kadencji rady etatyzacja wzrosła o 16 osób, a wydatki na 
wynagrodzenia o 1 mln złotych. Zarzucił, że wzrost wynagrodzeń i etatów w wielu 
przypadkach nie przyczynił się do wyższej jakości pracy, jako przykład wskazując remonty 
na drogach powiatowych.  
Radny Andrzej Lipi ński zwrócił się do przewodniczącego rady o zamknięcie dyskusji w 
poruszanym temacie.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski skierował kontekst 
formułowanych określeń w stronę radnego Kamila Orpla oraz partii politycznych. Następnie 
odniósł się do wzrostu poziomu wynagrodzeń i etatów w tut. starostwie. Przypomniał, że 
pensje pracowników musiały zostać obniżone w 2013 roku, ale również poziom etatów z 
uwagi na konieczność poczynienia oszczędności w budżecie powiatu. Dodał, że zatrudnieni 
pracownicy zajmują się głównie sprawami remontowo-budowlanymi. Wspomniał, że obecnie 
powiat realizuje większą liczbą zadań niż w minionym okresie. Na koniec zaprzeczył 
zarzutom radnego Kamila Orpla odnośnie niskiej jakości prac inwestycyjnych. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  przypomniał, że w 2013 roku, 
kiedy piastował stanowisko Osoby Pełniącej Funkcje Organów Powiatu trzeba było w ciągu 
dwóch miesięcy zaoszczędzić w budżecie powiatu kwotę  1 mln. 700 tys. zł.  
Radny Andrzej Lipi ński podkreślił, że nikt nie jest przeciwny zatrudnianiu osób 
wykwalifikowanych w wydziałach takich jak, np. geodezja czy architektura, gdzie często 
brakuje pracowników.  
Radny Jarosław Buzarewicz skierował do zarządu powiatu następujące pytania: 

• jakie nowe projekty realizuje zarząd powiatu (od początku  bieżącej kadencji) 

• jakie środki finansowe, z wyłączeniem tzw. powodziówek, pozyskał zarząd powiatu 
wałbrzyskiego 



str. 12 
 

• jakie zadania starosta powierzył poszczególnym czokom zarządu powiatu 

• ile wyroków sądowych niekorzystnych dla powiatu wałbrzyskiego zapadło i z jakiego 
tytułu.  

Ad 18 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego Józef Piksa zamknął obrady XXV Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego. Na 
tym protokół zakończono. 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przechowywane na nośniku CD.  
 
Protokół sporządziła: 
Anna Gromniak 
 
      Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
              /-/ 
        Józef Piksa 
 

 
Załączniki do niniejszego protokołu dostępne są w Biurze Rady 


